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و  درمان  بهداشت،  وزارت  اطلاع رسانی  مرکز  رئیس 
آموزش پزشکی گفت: تاکنون ۱۵۴ هزار و ۴۴۵ نفر به 
طور قطعی به ویروس کرونا مبتلا شده و با فوت ۸۱ 
نفر در ۲۴ ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در 
کشور به ۷ هزار و ۸۷۸ نفر رسیده و خوشبختانه تاکنون 
121 هزار و 4 نفر از بیماران به طور کامل بهبودیافته و 

ترخیص شده اند.
کیانوش جهانپور روز گذشته درباره آخرین آمار ابتلای 
قطعی به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از آن در 
کشور افزود: تا ظهر دیروز )دوازدهم خرداد( بر اساس 
گزارش آزمایشگاه ها و دانشگاههای علوم پزشکی دو 
هزار و ۹۷۹ بیمار جدید مبتلا به کووید-۱۹ در کشور 
شناسایی شد. از بین مبتلایان جدید، ۶۵۲ مورد بستری 
و  دو هزار و ۳۲۷ )حدود ۷۸ درصد( از موارد سرپایی 
و افراد در تماس با مبتلایان بودند که شناسایی شدند. 
با در نظر گرفتن موارد جدید، مجموع بیماران مبتلا به 

کووید- ۱۹ در کشور به ۱۵۴ هزار و ۴۴۵ نفر رسید.
وزارت  رسانی  اطلاع  و  عمومی  روابط  مرکز  رئیس 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی ادامه داد: در طول 
۲۴ ساعت گذشته ۸۱ بیمار دیگر مبتلا به کووید۱۹ در 
کشور جان باختند و افزایش نسبی فوتی ها را شاهد 

هستیم که امیدواریم استثنایی باشد. از زمان شیوع 
این بیماری در کشور تاکنون۷ هزار و ۸۷۸ نفر جان خود 

را از دست داده اند.
این گزارش ها تاکنون  بر اساس  جهانپور بیان کرد: 
۱۲۱ هزار و ۴ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در کشور 
بهبودیافته و از بیمارستان ترخیص شده اند. ۲۵۷۸ نفر 
از این بیماران نیز در وضعیت شدید این بیماری و به 
نوعی بحرانی تحت مراقبت در بخش های آی سی یو 

قرار دارند که امیدواریم شفا پیدا کنند.
وی گفت: تاکنون ۹۵۵ هزار و ۸۶۵ آزمایش تشخیص 

کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
جهانپور گفت: رعایت پروتکل ها در دستور کار اغلب 
مردم است اما در برخی مناطق کشور متاسفانه نوعی 
سهل انگاری در رعایت فاصله گذاری اجتماعی وعدم 
استفاده از ماسک به خصوص در مکانهایی که فاصله 

گذاری اجتماعی مقدور نیست را شاهد هستیم.
وی افزود: شکایت از برخی صنوف که پروتکل های 
بهداشتی را رعایت نکرده اند هم داشته ایم. معاونت 
بهداشتی دانشگاههای علوم پزشکی رسیدگی به این 
شکایت ها را در دستور کار دارند و با توجه به تخلفاتی 
که در اماکن عمومی و اصناف گزارش شده برخی از 

این اماکن تعطیل شده اند که به زودی گزارش موارد 
برخورد با خاطیان در عدم رعایت پروتکل های بهداشتی 

به اطلاع عموم می رسد.
سخنگوی وزارت بهداشت ادامه داد: توصیه می کنیم، 
اصول  رعایت  مردم  کنیم  تمنا می  و  داریم  استدعا 
بهداشتی را از جمله شست و شوی مداوم دستها با 
آب و صابون، رعایت فاصله گذاری و استفاده از ماسک 
به خصوص در اماکن عمومی که امکان رعایت فاصله 
گذاری وجود را جدی بگیرند و از تردد در جاهایی که 

ضرورت ندارد و مراودات غیر ضرور پرهیز کنند.

121 هزار و 4 نفر از مبتلایان کرونا بهبود یافتند

خبر

آيا وقت آن نرسیده در ابراز 
حساسیت هايمان اولويت بندی كنیم؟

اين يک تلنگر است!
حجم اخبار تلخ جامعه بالا 
رفته، آنقدر که اتفاق پشت 
اتفاق؛ مثل دستاورد رسیدن 
به  ایرانی  های  کش  نفت 
قاره آمریکا و یا حتی آغاز به 
کار مجلس جدید به چشم 

نمی آید.
سه  دو  برهه ای  برای 
هفته ای، این حجم از اخبار 
تلخ و شیرین که گاها سایه یکی بر دیگری مستولی می 
شود، در یک جامعه حکایت از وضعیت قابل تامل دارد 
و در واقع زنگ خطری است که مبین اوضاع جامعه در 
ابعاد مختلف است و ناامنی روانی که به واسطه مداخله و 
اظهارنظر های همگان در مورد مسایلی که شاید از حیطه 
سواد و تخصص آن ها خارج باشد نیز مزید بر علت و 
دستمایه رفتارهای سیاسی سیاستمداران غیر شده و رسانه 
های خارجی را به سمت تلخی های داخلی مان سوق داده 

است.
اتفاقی که شاید اگر در کشور دیگری یا همین کیفیت و یا 
شاید بدتر از آن رخ دهد تا این اندازه جلب توجه نمی کند 
و این امر مبین آن است که برخی از گرفتاری های امروز 
تبعات رفتارهای به ظاهر بی اهمیتی است که برای برخی 
در آن سوی مرزها پر اهمیت عمل می کند. البته که در 
جامعه ای که اصول اسلامی حاکم است، نباید اتفاقاتی 
به تلخی مرگ رومینای نوجوان رخ بدهد و حال که رخ 
داده چگونه باید عمل کرد؟ این یک پرسش انتقادی صرف 

نیست.
یک سوال اساسی است که پاسخش را می توان در حوزه های 
مختلف با بررسی های دقیق کارشناسانه جست وجو کرد و 
از قضا ریشه ی همه ی مشکلات ما به آنجا برمی گردد و این 
همان عدم بلوغ سیاسی صاحبان قلم و تریبون است که 
به جای حل مسئله به سمت پاک کردن صورت مسئله می 
روند. روزی اعدام را تقبیح و رد می کنند و روزی دیگر آن 

را برای پدر رومینا واجب الاجرا می بینند.
حجم بالایی از خانوارها به دلیل مشکلات شدید اقتصادی 
و اجتماعي نمی توانند تمرکز درستی روی ساختار خانواده 
و به صورت مشخص کودکان شان داشته باشند. علاوه بر 
به گونه ای عمل  نظر فرهنگی هم  از  اقتصادی،  ریشه ی 
کرده ایم که در نگاه بزرگ و کوچک مان تمنا و مداخلات 

غیر کارشناسانه و بی مناسبت موج می زند.
چشمگیر  افزایش  به  هرگز  آماری مان،  مقایسه های  در 
تعداد قتل های ناموسی و خانوادگی اشاره نمی کنیم اما 
معتقدیم در نوردیدن تحریم های معاندانه دیگر کشورها و 
رسیدن به قاره آمریکا و ونزوئلا کاری بیهوده و بی مناسبت 

است و گره ای از کار مملکت باز نمی کند؟  
سلول  کوچکترین  تقویت  های  راهکار  دنبال  به  چرا 
آیا  نمی رویم؟  دارد،  نام  خانواده  که  جامعه  اجتماعی 
با وجود زیر سوال رفتن امنیت روانی جامعه، دستمایه 
قرار دادن آن توسط رسانه های معاند کار درستی است؟  
بحث، زیر سوال بردن همدردی ها و ابراز تأسف ها نیست؛ 
تلنگر است. تلنگر به خودمان که ریشه ی این افزایش های 
منفی کجاست؟ غیر از این است که تا ریشه ها و دلایل 
را پیدا نکنیم، قادر نخواهیم بود اصلاح را در دستور کار 

قرار دهیم؟!
آیا وقت اش نرسیده در ابراز حساسیت هایمان اولویت بندی 
کنیم؟ آن وقت به وقت بروز فاجعه ای چون مرگ رومینا، 
خشم  ابراز  و  دادخواهی  پشت  را  خودمان  بنیتا،  و  آتنا 
لباس یک  پنهان می کنیم و هر کدام در  عمومی مردم 
مسئول وظیفه شناس، تلاش نمی کنیم با اجرای سریع 
و  شویم  سوار  خشم  این  بر  قصاص،  نوبت  از  خارج  و 

قدرت نمایی کنیم!

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: طرح هر 
خانه یک پایگاه سلامت با همکاری ۲۰ میلیون سفیر 

سلامت در خانواده ها یک الگوی موفق جهانی می شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، سعید نمکی روز گذشته در 
مراسم اجرای کشوری طرح هر خانه یک پایگاه سلامت 
که به صورت ویدئو کنفرانس از وزارت بهداشت و ارتباط با 
دانشگاههای علوم پزشکی برگزار شد، افزود: اجرای طرح هر 
خانه یک پایگاه سلامت یک اتفاق جدید در نظام سلامت 
است. نظام سلامت ایران با اجرای طرح شبکه بهداشتی 
و نظام PHC موفقیت های بزرگی را در کاهش مرگ و 
میر بیماری های واگیر به دست آورد اما اکنون نیازمند 
یک تحول جدید با توجه به رفتارها و مسائل جدید نظام 

سلامت هستیم.
وی ادامه داد: بهورزان در نظام شبکه بهداشتی نقش مهمی 
در بهبود خدمات سلامت داشتند اما بسیاری از مردم این 
افراد زحمتکش را نیروهای دولتی می دانند و تجربه کنترل 
یک بیماری عفونی در یک روستا و تقابل مردم با بهروز 
در آن روستا که با کوچ بهروز همراه شد نشان داد نیازمد 
همکاری افرادی از بین مردم هستیم. بنابراین لازم است 
افرادی از بین خود مردم و در خانه های مردم به عنوان 
خط اول رسیدگی به سلامت فعال شوند و مسائل قول و 

قبیله ای به کیفیت زندگی و سلامت مردم آسیب نزند.
وزیر بهداشت گفت: لازمه این تغییر در نظام سلامت، 
اجتماع محور شدن خدمات سلامت است. به این ترتیب 
بعد از ریل گذاری پرونده الکترونیک سلامت که تکلیف 
دولت در اجرای برنامه توسعه بوده است حتی در ۵.۵ سال 
دولت تدبیر و امید هم به آن توجه نشده بود، اکنون با 
ایجاد این زیرساخت به فکر اجرای طرح هر خانه یک پایگاه 
سلامت افتادیم و با پایلوت آن در سه استان سمنان، 
کرمانشاه، قزوین و بعد هم همدان از امروز این طرح در 

کل کشور اجرا می شود.
کرونا  اول  موج  مردم  همکاری  با  گفت:  بهداشت  وزیر 
را تا حدی مهار کردیم و اکنون با اجرای طرح هر خانه 
یک پایگاه سلامت اگر در پاییز با موج دوم این بیماری 
همزمان با آنفلوانزا را داشته باشیم با همکاری ۲۰ میلیون 

سفیر سلامت حتما مدیریت بهتری خواهیم داشت.
وی افزود: سفیران سلامت با اصول پیشگیری از بیماری 
بهبود  و  سالمند  افراد  بازتوانی  سالم،  تغذیه  واگیر،  ها 
کیفیت زندگی، کنترل سوختگی یا مثلا سقوط از ارتفاع 
و درمان های اولیه آشنا می شوند و تا زمانی که نیروهای 
حرفه ای و آموزش دیده به بالین افراد نیازمند به خدمات 

پزشکی برسند، می توانند اقدامات اولیه را انجام دهند.

نمکی ادامه داد: طرح هر خانه یک پایگاه سلامت با رفع 
تکلیف اجرا نمی شود باید افراد عاشق وارد این عرصه 
بشوند، همه بخش های دانشگاههای علوم پزشکی اعم 
از بهداشت، درمان، آموزش، پرستاری و پشتیبانی باید 
خدمت اجرای این طرح باشند و از طرفیت سایر دستگاه 
ها، سازمان های مردم نهاد، بسیج و رسانه ها استفاده 

شود.
وی گفت: دانشجویان علوم پزشکی در رشته های مختلف 
باید وارد فاز خدمات اجتماع محور و آموزش سواد سلامت 
به مردم بشوند، دیگر یک دانشجوی دندانپزشکی نباید 
باشد که روپوش سفید بپوشند و مناطق  این  هدفش 
بالای شهر ایمپلنت کند بلکه باید کاری کنیم که میزان 
علوم  دانشجویان  یابد،  کاهش  مردم  دندان  پوسیدگی 
اجتماعی  های  مولفه  اصول  با  ترتیب  این  به  پزشکی 

سلامت درگیر می شوند.
وزیر بهداشت افزود: این طرح طرح همه ملت ایران است، 
به ویژگی های  با توجه  برای مردم  به زمان ساده  باید 
فرهنگی، قومی و قبیله ای آموزش های سلامت برای 
مردم در همه جای کشور ارائه شود، قطعا زبان این آموزش 
در تهران با روستاهای آذربایجان یا سیستان و بلوچستان 

فرق می کند.
وزیر بهداشت افزود: در ماه های گذشته با تمام قوا برای 
مبارزه با اپیدمی کرونا تلاش کردیم. ابتدا در فاز دفاع در 
بیمارستانها وارد عمل شدیم و بعد از فاز حمله با غربالگری 
و بیماریابی به مبارزه با این همه گیری پرداختیم، شبکه 
بهداشتی و درمانی کشور، شبکه های اجتماعی و رسانه ها 
به کمک ما آمدند و به موفقیت های بزرگی در مهار کرونا 
دست یافتیم که به عنوان الگوی موفق در دنیا مطرح 

شده است.
از  به یک  با کرونا ۵۰  در مبارزه  پایان گفت:  در  نمکی 
اروپا و آمریکا جلوتریم و توانستیم با همکاری مردم و 
اجرای سامانه ۴۰۳۰، این اپیدمی را مهار کنیم و ورودی 
بیمارستان ها را کم کنیم و اکنون با بردن خدمات سلامت 
ارائه خدمات  در  الگوی جدید  به خانه های مردم یک 

سلامت به دنیا معرفی می کنیم.

خبر اول

»وزير بهداشت«:

طرح هر خانه یک پایگاه سلامت الگوی جهانی می شود

کرونا در ایران

سرمقاله

»دنیای هوادار« 
»14 خرداد« رحلت امام خمینی )ره(را تسلیت عرض نموده

 و یادبود قیام خونین پانزدهم خرداد 
را گرامی می دارد.

ابراهیم نوروزی فر

 رئیس بسیج رسانه
 استان البرز
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رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج از راه 
اندازی سامانه نوین جمع آوری پسماندهای خشک 

برای بازیافت مناسب این ضایعات خبرداد.
پس  این  از  گفت:  خبر  این  اعلام  با  خیری  احمد 
اپلیکیشن)  نصب  با  توانند  می  کرجی  شهروندان  
آسانی  به  بر روی گوشی های همراه خود،  #بهروب( 
درخواست جمع آوری پسماندهای خشک خود را ثبت 
نمایند.جلوگیری از فعالیت زباله گردها و بهره گیری از 
روش های نوین در ارائه خدمات به شهروندان یکی 
از دغدغه های مهم مدیریت شهری بوده که زمینه آن 
با فعالیت استارتاپ های جمع آوری پسماند خشک در 

شهر کرج فراهم شده است.
گفت:  اپلیکیشن  این  از  استفاده  نحوه  درباره  وی 

شهروندان کرجی میتوانند با ارسال عدد چهار به سامانه 
۱۰۰۰۹۸۹۳ اپلیکیشن )بهروب( را بر روی گوشی همراه 
اعزام  جهت  را  خود  درخواست  و  کرده  نصب  خود 
خودروهای جمع آوری و دریافت پسماند خشک در هر 
زمان و مکان به آسانی اعلام کنند و در ازای تحویل 
پسماند خشک خود نیز با شارژ کیف پول مجازی از 

خدمات متنوع آن بهره مند شوند.
از  کرج  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  رئیس 
شهروندان خواست ضمن تلاش برای کاهش تولید 
پسماند با سامانه نوین جمع آوری پسماندهای خشک 

همکاری کنند.
خیری افزود: تقویت سامانه نوین جمع آوری پسماندهای 
خشک ضمن ایجاد ارزش اقتصادی برای کشور موجب 

کاهش چشمگیر هزینه های مدیریت اجرایی پسماند و 
حفاظت از محیط زیست خواهد شد.

شهردار تهران با اشاره به اجرای طرح ترافیک از روز 
شنبه هفته آینده اعلام کرد: قطعا این طرح از روز ۱۷ 

خردادماه اجرا می شود.
عصر  حناچی«  »پیروز  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
گذشته در یک گفتگوی تلویزیونی اعلام کرد: با توجه 
قرار  دستگاهی  بین  انجام شده  های  به هماهنگی 
بر این شد تا از شنبه ۱۷ خرداد ماه طرح ترافیک و 
همچنین طرح کاهش آلودگی هوا مجدد در پایتخت 

اجرا شود.
وی افزود: در اجرای مجدد طرح ترافیک و طرح کاهش 
آلودگی هوا در پایتخت تلاش بر این است تا به گونه 
ای اقدام شود تا کارمندان بتوانند پیش از شروع طرح 

با وسیله شخصی در محل کار خود حاضر شوند.
آیا اجرای مجدد  حناچی در پاسخ به این سوال که 
محدودیت های ترافیکی )طرح ترافیک وطرح کاهش 
آلودگی هوا( به طور قطعی از روز شنبه مورخ ۱۷ خرداد 
ماه در پایتخت اجرا می شود، گفت: با هماهنگی انجام 
شده با نهادهای مسئول به طور حتم از روز شنبه ۱۷ 

و  ترافیک  ترافیکی)طرح  محدودیت های  ماه  خرداد 
طرح کاهش آلودگی هوا( اجرا می شود.

وی خاطرنشان کرد:  تلاش می کنیم ساعت را طوری 
تنظیم کنیم که اگر افراد خواستند با وسایل نقلیه 
شخصی سرکار حاضر شوند و بعد از ساعت اداری 
هم خارج شوند، این همکاری در حوزه طرح ترافیک 

انجام شود.
شرط ورود به  »ترافیک« و »کنترل آلودگی هوا«  که 
و  مالک  ثبت نام  نشوند،   جریمه  خودروها  مالکان 
مشخصات خودرو در سامانه تهران من و شارژ حساب 

شهروندی است.
محدوده طرح ترافیک از شمال به خیابان مطهری، از 
جنوب به خیابان شوش، از غرب به خیابان کارگر و از 
سمت شرق به خیابان های شریعتی و ۱۷ شهریور است 
و از سوی دیگر طرح کنترل آلودگی هوا نیز از شمال به 
بزرگراه همت، از شرق به بزرگراه امام علی)ع(، از جنوب 
به بزرگراه بعثت و از غرب به بزرگراه های نواب و چمران 

محدود می شود.

»رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج« خبر داد:

فعال سازی سامانه نوین جمع آوری پسماندهای خشک 

»شهردار تهران«: 

طرح ترافیک قطعا از شنبه هفته آینده اجرا می شود

اجتماعی

»رئیس سازمان بهزیستی« خبر داد:
ساخت مسکن برای افراد دارای 
معلولیت و زنان سرپرست خانوار

رئیس سازمان بهزیستی کشور از امضای تفاهم نامه مشارکت 
ساخت مسکن برای افراد دارای معلولیت و زنان سرپرست 
خانوار بین بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، سازمان بهزیستی 

کشور و قرارگاه سازندگی خاتم الانبیا)ص( خبر داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از سازمان بهزیستی کشور، 
وحید قبادی دانا در مراسم امضای تفاهم نامه ساخت این 
واحدهای مسکونی افزود: از ابتدای تاسیس سازمان بهزیستی 
تاکنون ۱۲۳ هزار واحد مسکونی برای واگذاری به مددجویان 
تحت پوشش این سازمان احداث شده است که تا کنون از 

این تعداد، ۸۷ هزار واحد در دولت کنونی واگذار شده است.
وی افزود: براین اساس سعی شده که در سالهای ۹۸ و ۹۹ 
شتاب بیشتری به این کارداده شود، به گونه ای که در ۱۶ ماه 
اخیر، ۲۱ هزار واحد مسکونی جهت واگذاری به مدد جویان این 

سازمان احداث شده است.
قبادی دانا با بیان اینکه احداث واحدهای مسکونی با کمک 
نهادها و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، بنیاد مستضعفان، 
قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء)ص( و انجمن خیرین صورت 
گرفته، گفت: سعی شده برای مناطق صعب العبور و مرزی از 
قرارگاه نیروی زمینی سپاه و ستاد محرومیت زدایی سپاه نیز 

کمک های ویژه گرفته شود.
برای ساخت مسکن مددجویان در شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر و 

مناطق روستایی مشکلات کمتریی داریم.
برای ساخت  رئیس سازمان بهزیستی کشور اظهار داشت: 
مسکن مددجویان در محدوده شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر و 
مناطق روستایی با توجه به اینکه بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
در این مناطق فعالیت دارد مشکلات کمتریی وجود دارد اما 
برای مسکن مددجویان در حوزه های شهری به دلیل عدم 
امکان تسهیلات بانکی برای آن ها مشکلاتی وجود دارد که 
سازمان برنامه و بودجه قول مساعد در این خصوص داده است.
وی خاطر نشان کرد: تاکنون ۱۴ هزار خانواده دارای دو معلول 
و بیشتر شناسایی شده  که برای ساخت مسکن این تعداد 
خانوار تسهیل گری صورت گرفته به طوریکه از سال ۹۴ برای 
هشت هزار و ۸۰۰ خانواده دارای دو معلول خانه احداث شده 
است که قرار است با تفاهم خوبی که بین وزیر تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی و رئیس بنیاد مستضعفان در روزهای گذشته 
صورت گرفته است عملیات احداث واحدهای مسکونی برای 
سایر خانوارهای دارای دو معلول و بیشتر نیز تا پایان سال 

جاری انجام شود.
وی به تفاهم نامه بین این سه نهاد برای ساخت 15 هزار واحد 
مسکونی برای مددجویان اشاره کرد و گفت: بر اساس این 
تفاهم نامه قرار است فاز یک عملیات احداث و  واگذاری هزار 
و ۵۰۰ واحد مسکونی  در مناطق شهری و روستایی با مساحت 
۵۰ تا ۶۰ متر برای خانواده های دارای معلولیت شدید و خیلی 

شدیدی که دهک  درآمدی آن ها یک، دو و سه آغاز شود.
به گفته رئیس سازمان بهزیستی، صفر تا صد کار طراحی، 
ساخت و صدور پروانه ساخت این تعداد واحد مسکونی توسط 
سه نهاد بهزیستی، بنیاد مسکن و قرارگاه خاتم الانبیا انجام 

می شود.
قبادی دانا با بیان اینکه تامین زمین توسط خود مددجو 
صورت خواهد گرفت، افزود: طبق برآورد انجام شده هزینه 
ساخت هر متر مربع ساخت مسکن یک میلیون و ۵۰۰ هزار 
تومان است که ۷۵ درصد توسط بهزیستی و ۲۵ درصد توسط 
قرارگاه خاتم الانبیاء)ص( تامین می شود، همچنین اگر خانواده 
معلولی زمین نداشته باشد توسط بنیاد مسکن تامین می شود.

حضرات مسئول که بر سر سفره انقلاب نشسته اید و 
سخنان آن پیر سفر کرده و جانشین برحقش را که برای ما 
در حکم نائب حضرت صاحب الامر هستند را یا به چرب 
و شیرین دنیا فروخته اید و یا پشت گوش انداخته اید 
و فراموش کرده اید اگر مسیرتان را عوض نکنید قطعا 
فرزندان خمینی و فدائیان ولایت که دندان بر جگر و دل  
خون شده به هزار مصلحت ملک و مراد مسلمین گذاشته 
اند با شما همان برخوردی را خواهند داشت که حضرت 
روح الله با طاغوت های زمان خودش داشت و گرچه  قطعا 

در این راه ما هرگز از ولایت جلوتر نیستیم و پشت سر 
حضرت ماه قدم از قدم برنمی داریم تا اشارتی رسد، اما اگر 
صبر ولایت را لبریز کردید و به خصوص دست به فتنه ای 
جدید بردید؛ دیگر با شما به آرامی و نرم خویی و از در مدارا 
و پند و اندرز کسی سخن نخواهد گفت. امامی را که شما 
می خواهید به سیاق خودتان بزک کنید هرگز نمی توانید 
در جایگاه آن امام واقعی مستصعفین بنشانید و یا به 
فراموش بسپاریدش و آن قدر سینه های مالامال از عشق 
و مهر آن پیر سفر کرده وجود دارد و افکاری که مخزن 
اندیشه های آن یار بپاخواسته خداوند بودند و هستند؛ 
موجود است که با هزار بار بیشتر از این شعبده ها هم 
نمی توانید حتی نزدیک چنین خبط و خطایی شوید و 
خواهید دید چگونه باز هم در آن بارگاه ملکوتی و به عشق 
زیلوی ساده حضرت ماه و یاد دلدار سفر کرده، چگونه فوج 
فوج برای میعاد و بیعت دوباره با آن امام مستضعفان 
و زنده کننده اسلامی حقیقی در روز جاودانه شدن ابدی 
اش حضور به هم می رسانند تا با مرثیه نبودنش، تجلی 

بودنش در کالبد ولایت را بیشتر قدر بدانند.

یادداشت

31 سال از ارتحال امامِ انقلاب گذشت؛

آقایانِ مسئول! سخنان آن پیر سفر کرده را به فراموشی سپردید؟ 

»البرز« چه خبر؟

پایتخت

تامین اجتماعی

رضا تواضعی

  نویسنده
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میراثِ معماری و شهرسازی 
ما برای آیندگان چیست؟

»بضاعتی پور« خبر داد:

کاخ مروارید مهیای برگزاری جشنواره پاییزی

زمان اتمام واحدهای تخریبی سیل ۹۸ اعلام شد

این سازمان به منظور جبران فرصت های گردشگری از دست 
رفته طرح های متنوعی را برای دوران پسا کرونا برنامه ریزی 
کرده تا به محض اتمام این دوران، کرج همچنان به عنوان 

مقصد گردشگری انتخاب شود.
به گزارش »دنیای هوادار«، پیمان بضاعتی پور با اشاره به 
ادامه فعالیت های زیباسازی در کاخ مروارید گفت: علاوه بر 
رسیدگی، بازپیرایی و احیای ۲۷ هکتار از فضای سبز کاخ 
بازسازی،  آمیزی، مرمت،  زیباسازی، رنگ  مروارید، عملیات 
مناسب سازیِ آسفالت و استقرار مبلمان شهری نیز در این 

مجموعه تاریخی انجام شده است.
او با بیان اینکه رنگ آمیزی و نورپردازی محوطه کاخ مروارید 
یکی از اقداماتی است که می تواند تاثیر زیادی بر روحیه 
شهروندان بگذارد، افزود: عملیات نصب ۴۰ عدد پایه چراغ جدید 
نیز در کاخ مروارید انجام شده و با نورپردازی ویژه ای که در این 

مجموعه صورت می گیرد شهروندان می توانند شاهد زیبایی 
آن در هنگام شب نیز باشند.

به گفته رئیس سازمان سیما، منظر و فضای سبز شهری 
و  آب بندی  بهسازی،  گیری،  لکه  بر  علاوه  کرج؛  شهرداری 
آبگیری دریاچه، تابلوهای برق و تاسیسات آبیاری و پمپ ها 

آب کاخ مروارید نیز تعمیر و تعویض شده است.
او در ادامه، آماده سازی کاخ مروراید برای برگزاری جشنواره 
پاییزی گلهای داوودی را از اولویت برنامه های سازمان عنوان کرد 
و ادامه داد: تلاش ما تبدیل مجموعه تاریخی کاخ مروارید کرج 
به یکی از مهمترین پتانسیل های گردشگری این کلانشهر است.

بضاعتی پور خاطرنشان کرد: این سازمان به منظور جبران 
فرصت های گردشگری از دست رفته طرح های متنوعی را برای 
دوران پسا کرونا برنامه ریزی کرده تا به محض اتمام این دوران، 

کرج همچنان به عنوان مقصد گردشگری انتخاب شود.

رئیس بنیاد مسکن زمان اتمام عملیات ساخت واحدهای 
مسکونی تخریب شده ناشی از سیل نوروز ۹۸ را اعلام کرد.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از پایگاه خبری وزارت راه 
و شهرسازی، علیرضا تابش رئیس بنیاد مسکن با اعلام این 
مطلب که بنیاد با تصویب و ابلاغ دولت تاکنون به سیل زدگان 
۷هزار میلیاردتومان تسهیلات و ۳هزار میلیاردتومان بلاعوض 
پرداخت کرده است، زمان اتمام واحدهای مسکونی زلزله زده را 

در زلزله های سال گذشته، پایان مهر ۹۹ اعلام کرد.
او در این باره گفت: بنیاد مسکن به عنوان متولی بازسازی 
مناطق حادثه دیده در سال ۹۸، تا پایان سال در ۲۳ استان و 
10 منطقه که درگیر سیل شدند، کار خود را آغاز کرد. همچنین 
از دیگر اقداماتی که بنیاد در سال گذشته تاکنون در دستورکار 
قرار داده است، تکمیل واحدهای مسکونی زلزله زده از زلزله 
تیر ۹۸ مسجدسلیمان، زلزله آبان ۹۸ منطقه میانه و سراب و 
سیل دی ماه ۹۸ در سیستان و بلوچستان بوده که کارهای 

بازسازی در این مناطق در حال انجام است.
تابش ادامه داد: بازسازی ۱۰۸ هزار واحد احداثی و ۹۱ هزار 
تومان  میلیارد   ۷۴۰۰ بر  بالغ  اعتباری  با  تعمیری  واحد 
تسهیلات و 3هزار میلیاردتومان بلاعوض انجام شده و در 

حال انجام است.
او توضیح داد: در مجموع تعمیرات 87هزار واحد سیل زده ۱۰۰ 
درصد به اتمام رسیده است و از 63 هزار واحد احداثی سیل 
زده  52 هزار واحد سفت کاری شده و ۴۰ هزار واحد به مردم 
تحویل شده است. همچنین تمامی 63 هزار واحد احداثی 
به بانک برای دریافت تسهیلات معرفی شده اند و با تمامی 
آنها برای پرداخت تسهیلات قرارداد بسته شده است. رئیس 
بنیاد مسکن افزود: بحران کرونا، احداث واحدهای مسکونی را 
اندکی با تاخیر مواجه کرد که با رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
و بهبود شرایط، پیش بینی می شود احداث تمامی واحدهای 

مسکونی سیل زده حداکثر تا ۲ ماه دیگر به پایان برسد.

از مسئولان استانی در  چند سال پیش بود که یکی 
همایشی به طراحان، سازندگان و مهندسان البرز گفت 
کنند،  عمل  تهاجمی  کردن،  عمل  تدافعی  جای  به 
ناموزون  سازهای  و  ساخت  به  توجه  با  موضوع  این 
و نامتناسبی که در جای جای استان البرز به چشم 
می خورَد، اظهار نظری بسیار جسورانه و هوشمندانه به 
نظر می رسید. اما آیا حقیقت این نیست؟ نباید روند 

پیشِ روی مهندسان واقعا چنین باشد؟
چندین نسل بعد از ما در البرز چه ساختمان ها، چه 
بناهای شاخص و چه نماهایی را از ما به ارث خواهند 
و  نامتقارن  آسمان خراش های  جُز  چیزی  آیا  بُرد؟ 
ناموزون، اغتشاش های بصری در خیابان های شهر و 
ساختمان هایی که در هر کوچه و خیابان هرکدام سازِ 

خود را می نوازند، از خود به یادگار خواهیم گذاشت؟  
»تهاجم« همیشه بارِ منفی در پی ندارد و پیش بینی 
از خطراتِ احتمالیِ آینده را نیز می تواند در بطنِ آن، 
نهان یافت. تهاجمی که در نگاه و دیدگاهِ اداراتی مانندِ 
میراث فرهنگی باید وجود داشته باشد، نتیجه ی خود را 
در به یادگار گذاشتنِ میراثی برای آیندگان ایران زمین، 

نشان خواهد داد.
و  ساخت  هنگامِ  ضوابطی  یعنی  تهاجمی  دیدگاهِ 
ساز وجود داشته باشد که به هر مهندسِ معماری و 
شهرسازی اجازه ی دخالتِ سلیقه ی شخصی در پروژه ی 
تحتِ مسئولیتش را ندهد. شاید این ضوابط در حالِ 

حاضر وجود داشته باشد اما متاسفانه به خوبی اجرا 
نمی شود و نتیجه اش اعِمالِ سلایقِ مختلف در ساخت 
و ساز شهرهایی است که هر بنایش تنها معرفِ مهارتِ 
یک فرد به عنوانِ »معمار« است نه یک کُل به عنوانِ 

»معماری و شهرسازی.«
باید به معماری و شهرسازی واجدِ ارزش بازگردیم که 
انسان را به عنوانِ رُکنِ اصلی فضا در نظر می گرفت. 
باید همان صفا و صمیمیت و دلنشینیِ حضورِ افراد 
در  که  را  قدیمی  روستاهای  و  شهرها  فضاهای  در 
کاشان، یزد، اصفهان، گیلان و چرا راهِ دور برویم؛ همین 
روستاهای زیبای البرز حس می کنیم، به معماری و 

شهرسازی بازگردانیم.
تئوری  عرصه ی  در  که  اینجاست  نکته  البته 
ذهن ها معطوف به بازگشت به عقب و توجه به آن 
در  اما  در گذشته جا گذاشته ایم.  ارزش هایی ست که 
امری  را  نوآوری  و  عرصه ی عمل هم چنان می لنگیم 
کاملا گسسته از توجه به تاریخِ یک شهر می دانیم؛ حال 

آن که چنین نیست.
زمانی که بقایای کهن ترین روستای ایران در هزاره ی 
هفتم و ششم قبل از میلاد در یان تپه-یکی از تپه های 
باستانی محوطه ی ازبکی- وجود دارد، چرا تنها کارِ ما 
باید بالیدن به این تاریخ باشد و برای تاریخ سازی در 
آینده های دورِ البرز، اقدامی انجام ندهیم؟ هزاران سالِ 
میراثی  ما چه  کنونیِ  دوره ی  از  آتی  نسل های  دیگر، 

خواهند داشت؟
بتوان  را  موجِ سرزندگی  که  کنیم  بناهایی خلق  باید 
هزاران سالِ بعد نیز از میانِ آجرهای رنگ و رو رفته  ی 

آن، حس کرد.
و  معماری  عرصه ی  در  دار  معنا  تفاوت های  باید 
شهرسازی خلق کنیم تا استان البرز در هر دوره ی زمانی، 
به یاریِ این آثار، شخصیت و هویتی جاودان داشته 

باشد.

پایتختدیدگاه

در روز جهانی »دوچرخه سواری« انجام می شود؛

رونمایی از اپلیکیشن »دوچرخه«
همزمان با روز جهانی دوچرخه سواری، اپلیکیشن موبایلی 

»دوچرخه« توسط شهردار تهران رونمایی خواهد شد.
به گزارش »دنیای هوادار«، اپلیکیشن دوچرخه که روز سه شنبه 
-13 خرداد- رونمایی خواهد شد، در جهت تحقق اهداف »تهران 
هوشمند« در ترویج حمل ونقل عمومی و پاک تولید شده است.
این اقدامات که پیشتر با طرح سه شنبه های بدون خودرو آغاز 
شده بود، حالا با تولید این اپلیکیشن، ظرفیت های تازه ای در 
توسعه استفاده از دوچرخه به عنوان یکی از روش های حمل و 

نقل درون شهری ایجاد می کند.
از مهم ترین ویژگی های این نرم افزار موبایلی، مسیریابی های 
مناسب دوچرخه سواران بر اساس حالت ها و شرایط مختلف 
است، بدین صورت که امکان مسیریابی با شرایط مختلفی از 
جمله راحت ترین مسیر، کوتاه ترین مسیر ارایه خدمات و یا مسیر 

متداخل با مترو در این اپلیکیشن وجود خواهد داشت.
امکان اشتراک گذاری مسیرها و مسافت  طی شده و ارسال 
تصاویر از مسیرهای مناسب دوچرخه سواری نیز برای کاربران 
فراهم شده است. مشاهده نزدیکترین فروشگاه های دوچرخه 
فروشی، پارکینگ های مسقف دوچرخه، تعمیرگاه های دوچرخه 
و ایستگاه های دوچرخه اشتراکی از دیگر ویژگی های این نرم افزار 
است. همچنین امکان اطلاع رسانی در مورد انواع کمپین ها و 
رویدادهای مهم دوچرخه سواری در سطح شهر تهران در این 

اپلیکیشن پیش بینی شده است.
امکان مشاهده جزئیات سفرهای قبلی، میزان انرژی مصرف 
شده توسط دوچرخه سوار، تماس اضطراری به هنگام بروز 
حادثه، ثبت گزارش مشکلات و موانع موجود در مسیرهای 

دوچرخه سواری از دیگر امکانات این نرم افزار است.

مدیریت شهری

مسکن

نسترن کیوان پور

  نویسنده

»تهاجم« همیشه بارِ منفی در پی ندارد و پیش بینی از خطراتِ احتمالیِ آینده را نیز 
می تواند در بطنِ آن، نهان یافت. تهاجمی که در نگاه و دیدگاهِ اداراتی مانندِ میراث 
فرهنگی باید وجود داشته باشد، نتیجه ی خود را در به یادگار گذاشتنِ میراثی برای 

آیندگان ایران زمین، نشان خواهد داد.



سه شنبه 13 خرداد 99 -  شماره  490

روزنامه

5 فرهنگی

موسیقی میراث فرهنگی

»لیدی گاگا«: 
دونالد ترامپ احمق و نژادپرست است

»رئیس میراث فرهنگی« خبر داد:
شناسایی 15 محوطه جدید تاریخی 

ایالات متحده، در مشگین شهر  »لیدی گاگا« هنرمند مشهور در بیانیه ای در توئیتر رئیس جمهور 
دونالد ترامپ را به »حماقت و تعصب نژادی« متهم کرد. او در این توئیت نوشت:»من 
در این باره چیز های زیادی برای گفتن دارم، اما اولین چیزی که می خواهم بگویم 
این است که می ترسم هر چیزی که بگویم باعث عصبانیت بیشتر شود، اگرچه این 
دقیقاً احساسی است که دارم. من نمی خواهم به خشونت های بیشتری کمک کنم، 
می خواهم به یک راه حل کمک کنم. من از مرگ جورج فلوید به همان اندازه ناراحت 
هستم که از کشته شدن بیش از حد سیاهان در طول صد ها سال گذشته ناراحت شده 
ام و این ها همه نتیجه نژادپرستی مداوم و سیستم های فاسد است و من از همه این 

موارد عصبانی هستم.«
وی ادامه می دهد: »صدای جامعه سیاهان برای 

نتیجه  در  است.  شده  ساکت  طولانی  مدتی 
همین سکوت در زمان و مکان مهلکی قرار 
گرفته ایم و مهم نیست که سیاهان برای 

اعتراض چه می کنند چرا که مردم ایالات 
متحده هنوز هم بسیار نژادپرست هستند، 
این یک واقعیت است. در حال حاضر 
جامعه  از  حمایت  برای  بحرانی  زمانی 

سیاهپوستان است.« او سپس ترامپ را 
نژادپرست و احمق خطاب کرد.«

وی ادامه داد: »ما مدتهاست که 
می دانیم که ترامپ شکست خورده 
سیستم  قدرتمندترین  او  است. 
جهان را در اختیار دارد، اما هنوز 
چیزی جز جهل و تعصب ارائه 
زندگی  که  حالی  در  نمی دهد 

روال سابق  به  سیاهان همچنان 
ادامه می یابد. ما می دانیم که او احمق 
و نژادپرست است. او به یک سیستم 

غرق در نژاد پرستی تعلق دارد.« 

رئیس میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی مشگین شهر از شناسایی ۱۵ محوطه 
جدید تاریخی در این شهرستان خبر داد.

ایمانعلی ایمانی با اعلام این خبر گفت: این محوطه های تاریخی بیش از ۴۰ هزار سنگ نگاره 
را در خود جای داده اند که در نوع خود در شمالغرب کشور کم نظیر می باشد.

وی افزود: سنگ نگاره ها از کهن ترین آثار تاریخی و هنری بشر است که قدمت برخی از آنها 
در کشورمان به ۴۰ هزار سال قبل برمی گردد.

وی اظهارداشت: سنگ نگاره های شناسایی شده در شهرستان مشگین شهر در چند زمینه 
حیوانی، انسانی، گیاهی، نمادین و اشکال هندسی است.

ایمانی افزود: با شناسایی این محوطه های جدید شهرستان مشگین شهر به موزه روباز تبدیل 
شده و نقش مهمی در جلب گردشگران داخلی و خارجی  به استان اردبیل خواهد داشت.

تعیین حریم ۱۸ اثر فرهنگی تاریخی ثبت ملی

اثر  گفت: ۱۸  و صنایع دستی  گردشگری  میراث فرهنگی،  وزارت  آثار  ثبت  دفتر  مدیر 
فرهنگی تاریخی ثبت ملی شده از استان های قم، لرستان، کرمانشاه و سمنان تعیین حریم 

شد.
مصطفی پورعلی عنوان کرد: در این جلسه ۲۷ پرونده از چهار استان برای تعیین حریم 
پیشنهاد داده شد و مجموعه بناهای مزرعه احمدآباد، مجموعه زنبورک، قلعه دولت آباد، 

آب انبار دولت آباد و قلعه چشمه علی از استان قم با نظر اعضای شورا تعیین حریم شد.
او افزود: از استان کرمانشاه تپه بالای پلنگ گرد، تپه پایین پلنگ گرد، قبرستان پلنگ گرد، 
بازنگری ساختمان استانداری و خانه سیدین، گوردخمه روانسر و تپه های سه گانه موسی 
روانسر و از استان سمنان محراب مصلی، قلعه امیریه و کاروانسرای سپهسالار امیرآباد 

تعیین حریم شد.

جهان سینما

دولت انگلیس با تصویب دستورالعمل هایی جدید 
»جواز از سرگیری تولیدات سینمایی و تلویزیونی« 

را در این کشور صادر کرد.

»لئوناردو دی کاپریو« به فیلم بعدی آدام مک کی »به 
بالا نگاه نکن« را در دست ساخت دارد و همچنین 

خواهان بازی در آن است.

هولو، آمازون، اچ بی او و دیگر »شبکه های آنلاین 
هالیوودی« در حمایت از جنبش زندگی سیاهان 

مهم است، ایستادند.

مجموعه  این  بازیگر  روایت  به  »راکی«  مستند 
به صورت  استالونه«  سینمایی یعنی »سیلوستر 

آنلاین در تاریخ ۹ ژوئن )۲۰ خرداد( منتشر می شود.

انیمیشن کوتاه »گاردن« به کارگردانی »امیرحسین 
بهترین  دوم  رتبه  کسب  به  موفق  ریاحی« 

انیمیشن های کوتاه جشنواره آمریکایی شد.

جشنواره فیلم کوتاه »سلفی ۲۰« به عنوان جشنواره ای 
با محوریت سبک زندگی پساکرونا و تأثیر این رویداد 

نوظهور بر شئون مختلف زندگی آغاز به کار کرد.

»کیومرث پوراحمد« کارگردان فیلم سینمایی »تیغ 
این فیلم  به قاچاق  اعتراض نسبت  با  و ترمه« 

گفت:»شریک این دزدی نشوید!«

»مهدی جعفری« کارگردان فیلم سینمایی »۲۳ نفر« 
فیلم »یدو« را به تهیه کنندگی محمدرضا مصباح در 

آبادان جلوی دوربین می برد.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

آلبوم »افسانه چشم هایت« آلبوم مشترک »همایون شجریان« و »علیرضا 
قربانی« پس از انتظاری نسبتا طولانی نهایتا سال گذشته منتشر شد اما به 
هر جهت به دلیل برخی حواشی و کم لطفی ها و تنگ نظری ها –به ویژه 
در خصوص پخش تیزر این آلبوم که در مجموعه »ایران مال« ضبط شده 
بود- آن طور که باید مورد استقبال بالا و بحث و تبادل نظر قرار نگرفت. اولین 
خبرها از تولید این آلبوم به مردادماه سال 93 بر می گردد که پس از 5 سال 
و اندی کار بر روی آن در سال 1398 روانه بازار شد. این مجموعه شامل یازده 
آهنگ باکلام در سبک »موسیقی کلاسیک ایرانی« است و آهنگسازی آن 
بر عهده »مهیار علیزاده« بوده که توسط موسسه »آهنگ اشتیاق« به انتشار 
رسید. بخشی از این قطعات بر روی اشعاری از »نیما یوشیج« تالیف شده 
و بخش دیگر نیز بر روی سروده هایی از شاعران معاصر از جمله »احمد 
اخوان   ابتهاج«، »مهدی  شاملو«، »محمدرضا شفیعی کدکنی«، »هوشنگ 
ثالث«، »سیمین بهبهانی« و »علیرضا کلیایی«. ما نیز شنیدن این آلبوم زیبا 
که مدت زمان زیادی برای خلق آن صرف شده را به شما توصیه می کنیم. به 
ویژه قطعات »افسانه چشم هایت«، »به تماشای نگاهت«، »پریشان خیال«، 

»بی خوابی« و »حیرانی«.

»افسانه چشم هایت« / 1398
:: همایون شجریان و علیرضا قربانی ::

فیلم »شبگرد« )Nightcrawler( ساخته »دان گیلروی« با بازی فوق العاده و البته 
مجهور مانده »جیک جیلنهال« یکی از پدیده های دهه دوم قرن 21 محسوب می 
شود. داستان مردی که در شب های لس آنجلس به شکار می رود؛ و اما دقیقا شکار 
چه چیزی؟ »تصادف«! »لوئیس بلوم« )جک جیلنهال( یک دزد خرده پاست که از 
ساختمان های نیمه کاره در لس آنجلس آهن آلات می دزدد و آن ها را می فروشد و 
یک شب که در خیابان قدم می زد به طور اتفاقی با گروهی از فیلمبرداران موسوم به 
»شبگرد« که در حال فیلمبرداری از یک صحنه دلخراش تصادف بودند آشنا می شود. 
او نیز تصمیم می گیرد که اینکار را دنبال کند و پس از تعویض یکی از دوچرخه 
های دزدی اش با یک دوربین فیلمبرداری مشغول تصویربرداری از صحنه های 
تصادف می شود و روز به روز هم در این حوزه پیشرفت می کند! منتقد مجله »امپایر« 
در خصوص این فیلم نوشته:»تند و تیز، سیاه، هجوآمیز و به طرز استخوان سوزی 
هیجان انگیز. همراه با نقشی که اوج زندگی کاری جیک جیلنهال را ثبت می کند.« 
»رولینگ استون« نیز در همان سال گفته بود:»شبگرد خیزان و هیس هیس کنان 
راه اش را با مهارتی شیطانی به درون مغزتان باز می کند و کاری می کند تا خنده در 
گلویتان گیر کند. این فیلم به طرز لذیذی اثری پیچیده است و اینکه جیلنهال مثل 

فنری جمع شده هرلحظه آماده  جهش است، به شکل ترسناکی هوشمندانه است.« 

2014 / »Nightcrawler - شبگرد«
:: Dan Gilroy | دان گیلروی ::

»بزرگترین مانع برای لذت، درد نیست؛ پندارهای غلط است.« این گزاره کوتاه مربوط 
به بخشی از کتاب »جهان چگونه مدرن شد«، اثری نوشته »استیون گرین بلت« است 
که اولین بار در سال 2011 انتشار یافت. و اما این اثر روایتگر چه چیزی است؟ حدود 
ششصد سال پیش، مردی کوتاه قامت، خوش مشرب در آستانه چهل سالگی، متنی 
بسیار قدیمی را از کتابخانه ای برداشت، با هیجان به چیزی که کشف کرده بود و 
دستور داد که این متن تکثیر شود. آن کتاب، آخرین نسخه به جا مانده از حماسه 
ی فلسفی و کهن روم، »در باب طبیعت چیزها« نوشته »لوکرتیوس« بود. تکثیر و 
ترجمه ی این کتاب کهن باعث جرقه خوردن اتفاقات رنسانس شد و به هنرمندانی 
چون »بوتیچلی« و متفکرینی چون »جیوردانو برونو« الهام بخشید. »در باب طبیعت 
چیزها« همچنین، به نوعی به اندیشه های »گالیله«، »فروید«، »داروین« و حتی » 
آلبرت انیشتین« شکل داد و تاثیری تحول برانگیز بر نویسندگانی چون »مونتنی«، 
»شکسپیر« و حتی »توماس جفرسون« داشت. کتاب جهان چگونه مدرن شد، داستان 
آن کتاب ارزشمند است! »آمازون« در خصوص این کتاب گفته:»یک اثر تاریخی 
خلاقانه و داستانی هیجان انگیز درباره اکتشاف.« گفتنی است که این اثر تاکنون برنده 

جایزه »پولیتزر غیرداستانی« و جایزه »ملی کتاب آمریکا« در سال 2012 شده است.

 The Swerve: How the - جهان چگونه مدرن شد«
2011 / »World Became Modern

:: استیون گرین بلت | ترجمه: مهدی نصرالله زاده ::

کتابفیلم موسیقی
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»كیومرث مهرابی« در گفت و گو با »دنیای هوادار«:

فعلا نمی توان در خصوص 
برگزاری لیگ نظر قطعی داد

مسابقات  عرصه  در  مداوم  حضور  سال   ۶
گردونه  از  شمار  بی  افتخارات  کسب  لیگ، 
این مسابقات و دستیابی چندین باره به جام 
باشگاه های جهان در قالب تیم های کشتی 
آزاد و فرنگی بیمه رازی و بازار بزرگ ایران، تحت 
نام  به  توانمندی  مدیریت و سرپرستی چهره 
کیومرث مهرابی میسر شده است. بی هیچ شک 
و شبهه ای حضور این چهره گوش شکسته و 
با تجربه در مقام سرپرست تیم های یادشده از 
جمله دلایل اصلی موفقیت آن ها طی سال های 
حضور در مسابقات لیگ برتر و جام باشگاه های 

جهان بوده است.
با توجه به اعلام زمان برگزاری مسابقات لیگ از 
سوی سازمان مربوطه از یک سو، شرایط خاص 
جهان به واسطه شیوع بیماری کرونا و لزوم 
توجه به سلامت ورزشکاران از سوی دیگر بر آن 
شدیم تا نقطه نظرات و دیدگاه های »کیومرث 
لیگ کشتی  برگزاری  در خصوص  را  مهرابی« 

امسال جویا شویم که در پی می آید.

»وضعیت حال حاضر ورزش جهان در هاله ای 
از ابهام قرار دارد باید ببینیم چه زمانی امکان 

فعالیت در رشته هایی چون کشتی فراهم
می شود آن وقت در مورد لیگ اظهارنظر 

قطعی کرد!«

بازار  کشتی  های  تیم  سرپرست  و  مدیر 
دنیای هوادار  به  رابطه  در همین  ایران  بزرگ 
باعث  کرونا  ویروس  شیوع  گفت:»متاسفانه 
شده تا ورزشکاران رشته های مختلف از جمله 
کشتی کلیه فعالیت های خود را تعطیل کنند 
همین امر در میزان آمادگی و توان آنان تاثیر 
نامطلوب بر جای می گذارد. از طرفی در ورزشی 
چون کشتی که مدعیان  از نزدیک با هم رقابت 
می کنند و به جهت تنفس و لمس بدن یکدیگر، 
مستعد انتقال ویروس هستند نمی توان جانب 
که  زمانی  تا  بنابراین  داد  از دست  را  احتیاط 
مراجع ذیربط بین المللی و داخلی حکم به رفع 
مشکل و برگزاری مسابقه ندهند نمی توان با 
قاطعیت زمان خاصی را برای شروع مسابقات 

معین کرد.«
کیومرث مهرابی در پاسخ به این پرسش که در 
صورت مهیا شدن شرایط، تیم های بازار بزرگ به 
عنوان قهرمان سال قبل لیگ برتر و جام باشگاه 
های جهان همچنان و با قدرت در میدان حضور 
لیگ  داشت:»سازمان  اظهار  کرد  خواهند  پیدا 
فدراسیون، زمانی را برای آغاز مسابقات در نظر 
گرفته اما همانطور که گفته شد باید ببینیم 
شرایط بهداشتی جامعه و شیوع بیماری کرونا تا 

آن موقع برطرف خواهد شد و آیا اتحادیه جهانی 
کشتی و سازمان بهداشت این اجازه را می دهند 
تا مسابقات برگزار شود یا خیر؟ اگر چنین اجازه 
ای صادر شود در آن صورت بر عهده مدیران بازار 
بزرگ تهران است که موضوع را در هیات مدیره 
مطرح و چنانچه موافقت شد ما هم بلافاصله 
برای جمع و جور کردن نفرات هر دو تیم آزاد و 

فرنگی دست به کار خواهیم شد.«
وی در رابطه با فرصت کوتاه تا زمان آغاز لیگ 
برتر و لزوم  عقد قرارداد با کشتی گیران تصریح 
کرد:»در صورتی که کلیه اقدامات لازم برای آغاز 
لیگ فراهم شود و مسئولان بازار بزرگ با حضور 
ما در میدان موافقت کنند تازه ما باید در رابطه با 
جذب کشتی گیران، برگزاری اردوی کوتاه مدت 
جهت تعیین وضعیت آمادگی آنان و موارد لازم 
دیگر اقدام کنیم. هنوز که سازمان لیگ نامه 
رسمی برای حضور تیم های سال گذشته صادر 
نکرده و جلسه ای هم نداشتیم. ابتدا باید آنان 
درخواست حضور به ما بدهند تا ما هم نامه را در 
جمع هیات مدیره بازار بزرگ مطرح کنیم تا پس 

از موافقت نهایی وارد میدان شویم.«
وی در رابطه با اینکه آیا ممکن است با وجود 
موفقیت های بزرگ سال گذشته هیات مدیره 
قهرمان  تیم های  تداوم حضور  با  بزرگ  بازار 
سال گذشته موافقت نکنند گفت:»اینکه ما در 
لیگ شرکت می کنیم یا خیر توسط مسئولان 
موسسه بازار بزرگ ایران و در جمع هیات مدیره 
مشخص خواهد شد، البته همانطور که ذکر شد 
ابتدا باید در این رابطه روال قانونی و معمول طی 
شود، سپس مسئولان با در نظر گرفتن شرایط 
کنند. شرایط خاص  نظر  اعلام  امسال  خاص 
منظورم شرایط کرونایی است  چون با توجه به 
شرایط امروز ولزوم انجام تست های احتمالی 
از ورزشکاران، رعایت فاصله در پروازها و موارد 
دیگر هزینه های لیگ بسیار فراتر از سال های 
گذشته خواهد شد. به همین دلیل ضرورت دارد 
مسئولان با توجه به این موارد و در نظر گرفتن 
هزینه های بالا دستور شرکت در لیگ برتر را 
صادر کنند. در آن صورت کار ما و کادر فنی به 
عنوان مسئولان فنی و اجرایی شروع می شود. 
بدیهی است ما باید تمام جوانب را رعایت کنیم. 
اگر اردو نگذاریم نمی توانیم از آسیب دیدگی 
احتمالی کشتی گیران و میزان آمادگی آن ها 
اطلاع دقیقی داشته باشیم. سال گذشته ما دو 
کشتی گیر آسیب دیده داشتیم که نتوانستیم 
بطور کامل از وجود آن ها بهره ببریم. امسال باید 
در این رابطه دقت بیشتر داشته باشیم. همه این 

اقدامات زمان لازم دارد.«
وی در پاسخ به این پرسش که به نظر می رسد 
با این وصف تیم ها جهت حضور در صحنه 
مسابقات مشکل داشته باشند، تاکید کرد:»من 
به کلیات موضوع اشاره کردم. طبیعی است تیم 
های دیگر هم می توانند در این مورد نظرات 
و ملاحظاتی داشته باشند. روشن است ما به 
جهت عملکرد مثبت طی سال های گذشته، 
از جمله پایبندی به قرارداد، صداقت در گفتار 
و عمل، انجام به موقع تعهد ات و حمایت از 

کشتی گیر و مربی کارنامه روشنی داریم و اغلب 
قهرمانان ترجیح می دهند در درجه اول با ما 
قرارداد ببندند. لذا می توانیم در اسرع وقت تیم 
و نفرات مورد نظر خودمان را انتخاب کنیم با 
این وجود در کلیت موضوع باید دقت و توجه 
شود چون تا زمانی که اجازه فعالیت به کشتی 
داده نشود هیچ اقدامی نمی توان صورت داد. 
برای همه ما سلامتی ورزشکاران در درجه اول 

اهمیت قرار دارد.«
مهرابی اما تاکید می کند:»در صورت مهیا بودن 
شرایط، تیم هایی که او هدایت و سرپرستی آن 
ها را بر عهده دارد قهرمان لیگ و جام باشگاه 
های جهان خواهند شد زیرا تفکرات حاکم بر 
تیم های بازار بزرگ ایران حرفه ای، دقیق، توام 
با رضایتمندی و اتحاد کلیه عوامل است اگر در 
مسابقات حرفه ای چنین نیندیشیم و عمل 
نکنیم موفق نخواهیم شد. باید بین مسئولان 
متقابل  اعتماد  مربیان  و  گیران  تیم، کشتی 
وجود داشته باشد. در مسابقات لیگ تیم های 
خلق الساعه و بدون پشتوانه به مشکل بر می 
خورند. باید از بهترین نیروها و بهترین امکانات 
بهره گرفت. لیگ  محملی است برای حمایت از 
کشتی گیران و مربیان بنا براین باید این حمایت 
ها درست و اصولی صورت گیرد. اگر مسئولان 
تیم به تعهدات خود عمل کنند کشتی گیر و 
مربی هم با تمام وجود در خدمت تیم خواهند 

بود.«
موفق ترین سرپرست تیم های لیگ کشتی به 
سبب تجربه چندین ساله در مسابقات دیدگاه 
های کارشناسی جالبی دارد. وی مطالب دیگری 
در خصوص مسابقات لیگ و نحوه تیمداری 
بیان کرد که ذکر آن ها را به زمان دیگری واگذار 
می کنیم اما انصافا و با توجه به هجوم بیماری 
کرونا به جامعه بشری و لزوم پرهیز از گرفتار 
شدن در چنگال این ویروس بدکنش باید جانب 
احتیاط را از دست نداد. واقعا اگر قرار باشد تیم 
های کشتی نیز همانند فوتبال برخی از هزینه 
های آزمایش ورزشکاران را بپردازند و یا در پرواز 
های رفت و برگشت با هواپیما فاصله ها را 
رعایت کنند هزینه ها سرسام آور خواهد شد. آیا 
آنان در شرایط نابسامان اقتصادی توان پرداخت 
چنین هزینه هایی را دارند؟ آیا سازمان لیگ به 
این موارد توجه داشته و آیا تیم های شهرستانی 
که هر روز یکی از آن ها با شرط و شروط برای 
حضور در لیگ اعلام آمادگی می کنند همه 

جوانب را در نظر گرفته اند؟

گفت و گو

در صورت مهیا بودن شرایط، تیم هایی که او هدایت و سرپرستی آن ها را 
بر عهده دارد قهرمان لیگ و جام باشگاه های جهان خواهند شد زیرا تفکرات 
حاکم بر تیم های بازار بزرگ ایران حرفه ای، دقیق، توام با رضایتمندی و 
اتحاد کلیه عوامل است اگر در مسابقات حرفه ای چنین نیندیشیم و عمل 

نکنیم موفق نخواهیم شد. 

محمدرضا کاظمی

 نویسنده و روزنامه نگار

اگر قرار باشد تیم های کشتی نیز 
همانند فوتبال برخی از هزینه های 
و  بپردازند  را  ورزشکاران  آزمایش 
برگشت  و  رفت  های  پرواز  در  یا 
رعایت  را  ها  فاصله  هواپیما  با 
کنند هزینه ها سرسام آور خواهد 
نابسامان  شرایط  در  آنان  آیا  شد. 
اقتصادی توان پرداخت چنین هزینه 
هایی را دارند؟ آیا سازمان لیگ به 
تیم  آیا  و  داشته  توجه  موارد  این 
های شهرستانی که هر روز یکی از 
آن ها با شرط و شروط برای حضور 
در لیگ اعلام آمادگی می کنند همه 

جوانب را در نظر گرفته اند؟
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نخواهیم،  وچه  بخواهیم  چه  فوتبال  اساسا  و  ورزش 
دولتمردان  نزد  بلكه  مردم  عامه  برای  نه  است.  جذاب 
و حاكمان. ورزش آن قدر محبوب است و البته كاربرد 
دارد كه »ولادیمیر پوتین« به افتتاحیه جام جهانی می 

رود و »آنگلا مركل« هنوز از جام جهانی 2006 از بهترین 
ملی  كه  هم  گرابار«  »كولیندا  كند.  می  یاد  خاطراتش 
پوشان كرواسی را در رختكن به آغوش می گرفت و این 

مسئله را نیز هنوز دوستداران فوتبال از یاد نبرده اند.
»حسن روحانی« هم هفته قبل در مذاكره تلفنی با امیر 
درباره جام جهانی صحبت  از هر موضوعی  قطر پیش 
كرد. آری! در باره اهمیت ورزش و به ویژه فوتبال نزد 
دولتمردان آن قدر گفتنی زیاد است كه از حوصله خارج 
است. اما جالب است كه این اهمیت نزد بعضی ها آن 
قدر فراتر رفته كه حتی از موضوعاتی چون گرین كارت و 

آقازادگی سبقت گرفته است!
كاری ندارم كه احمدی نژاد هم جلسات هیات دولت را 
برای تماشای بازی استقلال تعطیل می كرد )و در همین 
در همان  گرفت(،  لقب  چوبله  و  سوبله  استقلال  دوران 
دولت رئیس وقت ورزش علاقه داشت رئیس فدراسیون 
فوتبال شود. به این هم كاری ندارم كه سردار آجرلو، یار و 
قار قالیباف، چقدر در ورشكستگی فوتبال نقش داشت )كه 

در این باره چندی قبل مطلبی را به رشته تحریر درآوردم!(
رئیس  معاون  به  سرگشاده  نامه  در  آجرلو  همین  اما 
جمهور كدهایی داد و پرده از حقایقی برداشت كه اینك 
تنها  نه  دارد كه اسحاق جهانگیری  این ذهنیت وجود 
بوده،  آفرین  نقش  فوتبال  در  تاج«  »مهدی  ریاست  در 
بلكه پس از حضور در استادیوم آزادی و تماشای بازی 
پرسپولیس با كاشیمای ژاپن )فینال لیگ قهرمانان آسیا( 
چنان به فوتبال و تاثیر آن در جامعه -به عنوان ابزار قدرت- 
علاقه مند شد كه اكنون به شهادت قاضی زاده هاشمی، 
نماینده محترم مجلس شورای اسلامی و عضو فراكسیون 

ورزش و اصل 90، جهانگیری در قرارداد ویلموتس -كه 
اكنون به بازرسی كل كشور ارجاع شده- نقش آفرین بوده 

است!
اینكه چه میزان به این پرونده رسیدگی خواهد شد و 
اساسا مراجع قضایی تا چه حد در مورد دانه درشت ها 
قاطعیت دارد بماند؛ بی نتیجه ماندن پرونده های حسن 
فریدون و ایضا مهدی جهانگیری و... شاید بهترین پاسخ 
به این پرسش باشد. اما ورزش و البته فوتبال جذاب 
است، حتی از گرین كارت و آقازادگی! به این ماجرای 
برگشت خوردن اساسنامه فوتبال از فیفا را اضافه كنید 
تا متوجه شوید فوتبال برای بقای دانه درشت ها و ادامه 
حضورشان تا چه حد حائز اهمیت است! با اهمیت تر از 
آقازادگی و زندگی در ینگه دنیا و حتی تحصیل در اروپا و 
ایضا ارزهای  4200تومانی و بورس بازی در بازار سرمایه...
نشین  خانه  فوتبال  اهالی  پرسید:»چرا  می  هم  باز  آیا 

هستند؟«

حرف آخر

جذاب تر از گرين كارت و آقازادگي؛

فوتبال اسير دانه درشت ها!

جهان فوتبال 

»آزادی« باز شد!
مدیر مجموعه ورزشی آزادی با توجه به اطلاعیه شماره 15 ستاد مقابله 

با کرونا در ورزش دستور بازگشایی اماکن ورزشی این مجموعه 
ورزشی  اماکن  های  فعالیت  تمام  است  گفتنی  کرد.  ابلاغ  را 

مجموعه تحت نظارت افسران کنترل سلامت فدراسیون پزشکی 
انجام می شود.

تست کرونای 3 بازیکن »داماش گیلان« مثبت شد
از مثبت شدن تست کرونا ۳ عضو این تیم  پزشک داماش گیلانیان 

دو هفته  از  کرد: پس  اضافه  داماش  پزشکی  تیم  داد. عضو  خبر 
قرنطینه شدن، مجدداً از این نفرات معاینات و تست کرونا به 

عمل خواهد آمد تا وضعیت بعدی در جهت تایید یا رد نتایج 
قبلی مشخص شد.

تست کرونای »شیخ دیاباته« منفی شد
شیخ دیاباته روز جمعه وارد ایران شد و روز شنبه تست کرونا داد 

پریروز غایب  بود در تمرین  اما چون جواب آن اعلام نشده 
بود. 

با این حال جواب تست دیاباته دیروز منفی اعلام شد تا او از 
بعد از ظهر کار خود را با آبی ها استارت بزند.

تمبر »حجازی« و »پورحیدری« چاپ می شود
با موافقت وزارت ارتباطات تمبر دو اسطوره باشگاه استقلال چاپ خواهد 

شد. یکی از خروجی های این نشست توافق طرفین برای چاپ 
تمبر استقلال، با طرح صورت دو اسطوره فقید این باشگاه، زنده 

یادان منصور پورحیدری و ناصر حجازی توسط شرکت ملی پست 
ایران بود.

نایب رئیس »اتحادیه جهانی کشتی« درگذشت
نایب رئیس اتحادیه جهانی کشتی در سن 79 سالگی درگذشت. زنو 

 زنوف نایب رئیس اتحادیه جهانی کشتی و رئیس اتحادیه اروپا در 
سن 79 سالگی درگذشت. بلچو گورانوف دبیرکل کیته المپیک 

بلغارستان این خبر را به TASS اعلام کرد. وی گفت: زنوف روزها 
در بیمارستان بستری بود. او به دلیل بیماری سرطان درگذشت.

»حمزه زرینی« به تیم والیبال »هراز آمل« پیوست 
ملی پوش سابق والیبال ایران قرارداد خود را با تیم هراز آمل امضا کرد. 

دریافت کننده سابق تیم ملی برای فصل جدید با تیم هراز آمل به 
توافق رسید و برای فصل جدید پیراهن این تیم را بر تن خواهد 

کرد. پیش از این هم هراز با بازیکنانی همچون عبدالرضا 
علیزاده، عادل غلامی و شهروز همایونفر قرارداد امضا کرده بود.

»پرویز هادی« از ورود به انتخابات هیات کشتی آذربایجان شرقی انصراف داد
ملی پوش سنگین وزن کشتی آزاد گفت: فکر می کردم می توانم همزمان 

کشتی بگیرم و رییس هیات کشتی آذربایجان شرقی هم باشم. وی 
که بعد از کسب مدال برنز مسابقات جهانی 2018، در سال 2019 

به دلیل مصدومیت رقابت های جهانی نورسلطان را از دست داد، 
همچنان یکی از شانس های جدی برای حضور در المپیک است.

مسابقات جایزه بزرگ موتورسواری ژاپن لغو شد
به دلیل شیوع ویروس کرونا، مسابقات جایزه بزرگ موتورسواری ژاپن 

برگزار نخواهد شد. ژاپن برای نخستین بار از سال 1986 مسابقات 
مقامات  کرد.  نخواهد  برگزار  را  موتورسواری  گرندپریکس 

برگزاری مسابقات روز گذشته با ذکر این خبر اعلام کردند که 
به دلیل شیوع ویروس کرونا این رقابت ها برگزار نخواهد شد.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

ایجنت »داوید لوئیز« ستاره آرسنال می گوید او قصد 
ترک این تیم را ندارد و به احتمال زیاد قراردادش را 

با توپچی ها تمدید خواهد کرد.

ایجنت »ویلیان« ستاره برزیلی چلسی ادعاهای مطرح 
شده درباره ترک باشگاه توسط او را تلویحا تایید کرده 
و گفت ویلیان قصد دارد فوتبالش را در بالاترین 

سطح به پایان برساند.

شبکه خدمات حرفه ای چند ملیتی KPMG در بررسی 
جدید خود ارزش بازار »کیلیان امباپه« ستاره پاری 

سن ژرمن را 177 میلیون یورو اعلام کرده است.

»منچستریونایتد« برای تمدید قرارداد قرضی اودیون 
ایگالو، مهاجم 30 ساله نیجریه ای با شانگهای شنهوا 

به توافق رسید.

»اولیور کان« با تمجید از الکساندر نوبل گفت: هیچ 
یک  درجه  بان  دروازه  دو  داشتن  از  بهتر  چیزی 

نیست.

»پل اسکولز«: اگر بارسلونا و رئال مادرید در اوج نبودند 
منچستریونایتد پنج-شش بار قهرمانان اروپا می شد.

»رونالدو نازاریو«: مسی استعدادی است که 20، 30 
سال طول می کشد تا کسی مانند او بیاید.

»هاینر« )رئیس باشگاه بایرن مونیخ(: هر تیمی 
دوست دارد بازیکنی مثل لروی سانه داشته باشد.

هاکان چالهان اوعلو: »زلاتان ابراهیموویچ« آن بازیکن 
متکبر و خودخواهی که مردم فکر می کنند نیست.

مجید  سعیدی

 نویسنده و روزنامه نگار

ورزش و البته فوتبال جذاب است، حتی 
این ماجرای  به  آقازادگی!  و  از گرین كارت 
برگشت خوردن اساسنامه فوتبال از فیفا 
را اضافه كنید تا متوجه شوید فوتبال برای 
حضورشان  ادامه  و  ها  درشت  دانه  بقای 
تا چه حد حائز اهمیت است! با اهمیت 
تر از آقازادگی و زندگی در ینگه دنیا و حتی 
تحصیل در اروپا و ایضا ارزهای  42٠٠تومانی 

و بورس بازی در بازار سرمایه...
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